
 
Sivistystoimen toimintakertomus vuodelta 2024 
  
Hyvinvointilautakunta 18.02.2025 § 4    
1477/02.02.02/2022    
 

Kuntalain 115 §:n mukaan hallintokuntien on esitettävä selvitys 
valtuuston asettamien toiminnallisten ja taloudellisten tavoitteiden 
toteutumisesta kunnassa ja kuntakonsernissa. 
Toimintakertomuksessa on annettava tietoja sellaisesta kunnan ja 
kuntakonsernin talouteen liittyvistä olennaisista asioista, jotka eivät 
käy ilmi kunnan ja kuntakonsernin taseesta, tuloslaskelmasta tai 
rahoituslaskelmasta.  
 
Kunnanhallituksen 10.12.2024 § 262 päätöksen mukaisesti 
hallintokuntien toimintakertomukset tulee toimittaa hallinto-osastolle 
viimeistään 19.2.2025. Toimintakertomuksessa on kuntalain 115 §:n 
mukaisesti esitettävä selvitys taloudellisten ja toiminnallisten 
tavoitteiden toteuttamisesta lyhyesti ja ytimekkäästi.  
 
Esityslistan mukana jaetaan sivistystoimen toimintakertomus 
vuodelta 2024. Lisätietoina jaetaan perusopetuksen ja 
lukiokoulutuksen kustannukset ja koulukuljetuskustannusten 
laskelmat.  
 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta hyväksyy sivistystoimen toimintakertomuksen 
vuodelta 2024 ja esittää sen vahvistamista kunnanhallitukselle ja 
valtuustolle. 

  
Päätös Asiasta käydyn keskustelun aikana hyvinvointilautakunnan jäsen 

Petri Manninen teki Liisa Mannisen kannattamana vastaesityksen, 
että hyvinvointilautakunta ei hyväksy toimintakertomusta eikä esitä 
sen vahvistamista kunnanhallitukselle ja valtuustolle kohonneiden 
sisäisten vuokrien takia, joista hyvinvointilautakunta sai tiedon vasta 
esityslistan jakojen yhteydessä 14.2.2025. Näiden takia budjetti 
ylittyy, eikä hyvinvointilautakunta ehdi hakemaan siihen 
lisämäärärahaa.  
 
Hyvinvointilautakunnan puheenjohtaja Sirkka Illikainen teki Antero 
Lohen kannattamana vastaesityksen, että hyväksytään 
sivistystoimen toimintakertomus ja esitetään sen vahvistamisesta 
kunnanhallitukselle ja valtuustolle, mutta hyvinvointilautakunta 
kiinnittää huomiota ja pyytää selvitystä tekniseltä toimelta sisäisten 
vuokrien huomattavaan nousuun talousarviossa varattuihin 
määrärahoihin nähden sekä siihen, miksi sisäisistä vuokrista on 
ilmoitettu lautakunnalle niin myöhään, ettei siihen ole ehditty hakea 
lisämäärärahaa.  
 
Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että 
keskustelun kuluessa on tehty kaksi päätösesityksen vastaesitystä, 
joiden välillä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja esitti että ne hyvinvointilautakunnan jäsenet, jotka 
kannattavat Petri Mannisen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka 



kannattavat Sirkka Illikaisen esitystä äänestävät EI. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. Äänestyksessä annettiin kaksi JAA 
ääntä ( Petri Manninen, Liisa Manninen) ja kolme EI ääntä (Sirkka 
Illikainen, Antero Lohi, Marjut Ahola). Sirkka Illikaisen tekemä 
vastaesitys tulee päätösehdotuksen vastaesitykseksi toisessa 
äänestyksessä. 
 
Merkitään, että Petri Manninen jätti eriävän mielipiteen.  
 
Toisessa äänestyksessä äänestettiin pohjaesityksen ja Sirkka 
Illikaisen tekemän vastaesityksen välillä. Puheenjohtaja esitti että ne 
hyvinvointilautakunnan jäsenet, jotka kannattavat pohjaesitystä 
äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat Sirkka Illikaisen tekemää 
vastaesitystä, äänestävät EI. Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
Äänestyksessä annettiin viisi EI ääntä (Sirkka Illikainen, Marjut 
Ahola, Antero Lohi, Petri Manninen, Liisa Manninen).  
 
Todetaan, että Sirkka Illikaisen tekemä vastaesitys tuli päätökseksi. 
 
Merkitään, että Toivo Sääskilahti poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn aikana. 

 
 Lisätietoja asiasta antaa:  
 sivistystoimenjohtaja Juha Siitonen, 
 puh. 040 544 5150, etunimi.sukunimi@ranua.fi 
 


